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Bosscherwaarden 
 

Geachte heer Van Waning, 
 
In uw brief van 27 mei 2006 vraagt u een toelichting op richtlijnen voor het inrichtingsmer 
Bosscherwaarden, zoals die in 2003 aan u door de provincie Utrecht zijn afgegeven. Bij het lezen van uw 
brief werd ik als lezer op het idee gebracht dat de Provincie Utrecht al een positief standpunt heeft 
ingenomen ten aanzien van uw initiatief om in de Bosscherwaarden zandwinning en vervolgens 
baggerberging toe te staan. Ook de door u verspreidde nieuwsbrief nr. 1 van 1 september 2006 wekt die 
indruk. Ik zou het betreuren als dit beeld post vat. Ik hecht eraan, en naar ik veronderstel u met mij, om de 
bij wet verplichte procedurele stappen en besluiten te respecteren. Een en ander zal de professionele 
samenwerking niet in de weg staan. 
 
Uw brief van 27 mei jl. handelt over drie punten. In het navolgende volgt mijn reactie op die drie punten. 
 

1. Aantasting van de EHS; ontgrondingen dienen bij voorkeur binnendijks en niet in de 
uiterwaarden plaats te vinden. 
 
Deze wijze van verwoorden leidt tot de veronderstelling dat het provinciale beleid alleen ontgrondingen 
binnendijks toestaat. Deze conclusie is niet juist. In mijn eerdere brief (d.d. 24 mei 2006 met kenmerk 
2006 WEM002069i) heb ik niet zozeer gedoeld op het tegengaan van binnen- of buitendijkse ontgronding 
als wel op het tegengaan van activiteiten binnen de EHS die strijdig zijn met de uitgangspunten van de 
EHS. Dit beleid is sinds 1990 niet gewijzigd. Feitelijk maken de Bosscherwaarden sinds 1992 onderdeel 
uit van de EHS (Beleidsplan Natuur en Landschap, Provincie Utrecht uit 1992) dat haar doorwerking 
heeft gekregen in het streekplan 2005-2015. Het rijks- en provinciale beleid voor de EHS (Nota Ruimte 
resp. Streekplan) stelt dat (citaat uit het streekplan, blz. 90): ‘nieuwe plannen, projecten of handelingen 
binnen en in de nabijheid van deze gebieden (gedoeld wordt op ‘groene contour/EHS’) niet toegestaan 
zijn indien deze de wezenlijke kenmerken of waarden van het gebied significant aantasten, tenzij er geen 
reële alternatieven zijn én er sprake is van redenen van groot openbaar belang (het ‘nee, tenzij’-regime)’. 
Van de initiatiefnemer wordt verwacht dat deze onderzoekt of er al dan niet sprake is van significante 
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aantasting. Het Rijksbeleid betreffende de EHS is in gang gezet om in 2018 een hoogwaardige 
ecologische infrastructuur afgerond te hebben.  
In uw MER  en uw onderzoek naar significante aantasting van de EHS zult u aannemelijk moeten maken 
dat dit Rijks- en provinciale beleid niet wordt gefrustreerd met winnings- en bergingsactiviteiten die zich 
naar verwachting over enige tientallen jaren uitstrekken. Overigens verdient het aanbeveling de MER en 
het nee tenzij onderzoek te integreren en daarin ook de Flora- en Faunawetaspecten op te nemen. 
Het binnendijks ontgronden dan wel buitendijks ontgronden is in deze geen relevante kwestie.  
Overigens geeft u aan dat het Beleidsplan voor Natuur en Landschap de ontwikkeling van moeras en 
water aangeeft als doel voor de Bosscherwaarden. Inmiddels is door Gedeputeerde Staten in het 
Natuurgebiedplan Uiterwaarden van Nederrijn en Lek (2001) dat natuurdoel verder uitgewerkt naar 
natuurdoeltypen en pakketten. Zo zijn als basispakketten voor dit gebied aangegeven: Plas en ven (22 ha), 
Moeras (41 ha), Half natuurlijk grasland (61 ha) en Bos (6 ha). Grootschalige ontgronding past niet bij 
deze doelen. 
 

2. Het overgrote deel van de Bosscherwaarden is al op de schop geweest. 
 
Terecht merkt u op dat een groot deel circa 80 ha van de 150 ha, in het verleden is vergraven en weer is 
volgestort. Uit uw informatie leid ik eveneens af dat allerlei grootschalige grondwerken hebben 
plaatsgevonden in de zeventiger jaren van de vorige eeuw en dat sinds 1991 er geen industriële 
activiteiten meer hebben plaatsgevonden (bron Historisch bodemonderzoek juni 2006). Deze historie 
dient meegewogen te worden in het nee tenzij-onderzoek (zie 1). Thans wordt het gebied agrarisch 
gebruikt en hebben delen de functie natuur. Hier zie ik bevestigd dat natuurwaarden tot ontwikkeling 
komen als activiteiten achterwege blijven.  
 

3. Ruimtelijke inpassing van uw initiatief. 
 
Ruimtelijke inpassing van uw initiatief is een bevoegdheid van provincie (streekplan en toetsing van 
bestemmingsplan) en gemeente (bestemmingsplan). De beantwoording van de punten 1 en 2 heb ik met 
de gemeente Wijk bij Duurstede afgestemd. 
 

4. Taakstelling beton- en metselzand. 
De Provincie Utrecht heeft voor ruim 5 miljoen ton beton- en metselzand vergunning verleend. Hiermee 
voldoet zij aan haar taakstelling. Er is dus geen sprake van een oplopende achterstand. 
In uw brief van 27 mei schrijft u dat de Provincie Utrecht haar taakstelling niet heeft gehaald. Dit moet 
naar mijn mening uwerzijds op een misverstand zijn gebaseerd. De provinciale taakstelling (afspraak 
tussen minister van Verkeer en Waterstaat en provincies) is voor Utrecht 5 miljoen ton en is inmiddels 
ruim vergund. De winning kan plaatshebben op de locaties Tul en ’t Waal, Haarrijnse Plas, recreatieplas 
Woerden, recreatieplas Laag Raven en Jachthaven IJsselstein. Over andere hoeveelheden, eventueel uit 
veronderstelde oude verplichtingen, zijn geen afspraken. 
Uw vraag of uit onderzoek is komen vast te staan of bij de Haarrijnse Plas 3,5 miljoen ton beton- en 
metselzand kan worden gewonnen acht ik niet relevant, daar de totale provinciale taakstelling met de 
bovengenoemde locaties wordt afgedekt. 
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Voorts kan ik meedelen dat in januari 2006 een vergunning is verleend inzake de Wet Milieubeheer voor 
het oprichten etc. van een verwerkingsinstallatie bij de Haarrijnse Plas. 
Vorenstaande laat onverlet dat in het MER Bosscherwaarden moet worden ingegaan op het gestelde in de 
richtlijnen ten aanzien van de winning van zand. 
 

Hoogachtend, 
 

drs. E. Wagener, 
directeur van de dienst Water en Milieu. 


